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Referat 
Møde i Specifikationsforum 

Tid og sted:  Tirsdag den 5. marts 2024, kl. 09:30 -15:30, i KL-Huset, mødelokale S-06. 

Deltagere:  Brian Hansen Damsgaard, Fredericia Kommune (formand) 
Tyge Pontoppidan Jensen, Københavns Kommune 
Hanne N. Christensen, Hillerød Kommune 
Lars Ellebjerg, Hvidovre Kommune 
Kurt Forbech Toft, SDFI 
Andreas Hoffmann, SDFI 
Zine Lange, Vurderingsstyrelsen 
Svend Elgaard, Vejdirektoratet 
Jette Kristensen, Andel 
Laurids Rolighed Larsen, NIRAS 
Jens Gottlieb, KL/GeoDanmark (referent 

Fraværende: Charlotte Bjerregaard, SDFI 

 

Emne Tid  Formål og fremlæggelse Metode 

1. Velkomst 09:30 

5 min. 

Eventuelle nye medlemmer præsenteres, og der siges tak til af-
gående. 

Formanden byder velkommen. 

Drøftelse og beslutning på mødet:  

Vi bød velkommen til Andreas Hoffmann, SDFI - Kortlægningskontoret. 

2. Godkendelse af dagsor-
den 

09:35 

5 min. 

Præsentation af dagsordenspunkter samt forslag til punkter un-
der eventuelt. 

Nummerering af eventuelle dagsordensbilag refererer 
til dagsordenspunkterne. 

Drøftelse og beslutning på mødet: 
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Emne Tid  Formål og fremlæggelse Metode 

3. Godkendelse af referat 09:40 

5 min. 

Godkendelse/præciseringer af referatet fra forrige møde. Be-
mærkninger skrives ind i dagens referat. 

Opmærksomhed på, om der er fulgt op på beslutninger fra for-
rige møde. 

Jens skriver referat. Formanden godkender inden of-
fentliggørelse på GeoDanmarks hjemmeside. 

Drøftelse og beslutning på mødet: 

Brian har talt med Jørgen Grum om, hvornår SDFI gennemfører datavasken besluttet på baggrund af den gennemførte ”Tilstandsanalyse”. Specifikation version 6.0.2 
samt den brugerrettede udgave af Specifikationen skal konsekvensrettes efter gennemført datavask. Jørgen vil melde tilbage snarest. 

4. Orientering fra GeoDan-
mark 

09:45 

10 min. 

Jens orienterer fra GeoDanmark om Fællessekretariat, besty-
relse, sekretariatsudvalg, repræsentantskab, hjemmeside, an-
dre fora o.l. 

 

Drøftelse og beslutning på mødet: 

Fællessekretariatet holdt kick-off webinar på arbejdsprogrammet fredag den 1/3, hvor vi fortalte om projekter og opgaver som Ny datamodel og specifikation 7.0, AI, 
Ændringsudpegninger, Det hydrologiske tilpasningslag, Ny strategi for GeoDanmark, Proces for arbejdsprogram 2025, og Medlemstilbud 2024. 

Bestyrelsen startede i sidste uge på arbejdet med en ny strategi for GeoDanmark, hvor også Fællessekretariatet deltog. Medlemmerne bliver inddraget på bl.a. de 
regionale møder. Strategien skal være klar til repræsentantskabsmødet til december i år. 

Fællessekretariatet er gået i gang med den strategiske kommunikation til cheflaget med opslag på bl.a. LinkedIn og et nyhedsbrev, der udkommer første gang her til 
marts. 

Der er gang i arbejdet med ajourføringen af det hydrologiske tilpasningslag, med afholdelse af workshops, suppleret med fysiske møder i Ringsted og Vejle, hvor 
kommunernes vandløbsmedarbejdere bistår arbejdet. 

5. Projekt ”Ny datamodel 
og ny Specifikation ver-
sion 7.0” 

09:55 

30 min. 

Status på projektet ved Brian og Jens. Punktet er fast dagsor-
denspunkt under hele projektforløbet. 

Projektbeskrivelse, projektorganisation, projektplan. 

 

Drøftelse og beslutning på mødet: 

Brian gav status på projektet. Projektet er ved at blive bemandet, og nogle af projektsporene er i gang med projektnedbrydning. Der er etableret et projektrum i 
systemet Confluence, hvor projektet dokumenteres, deles og kommunikeres ud fra. 
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Emne Tid  Formål og fremlæggelse Metode 

Vi drøftede udstilling af henholdsvis grunddata og supplerende data, hvor der vil være fordele og ulemper, ved at have flere eventuelle udstillingsplatforme. Vi drøf-
tede også om definitionen af Supplerende data er fyldestgørende. 

Jens har efterfølgende fremsendt det materiale som ligger til grund for projektet, til fælles orientering i forummet. 

6. Brugertilpasset udgave 
af Specifikationen 

10:25 

20 min. 

Status på arbejdet med den brugertilpassede udgave af Specifi-
kationen ved Brian, Kurt og Laurids. 

 

Drøftelse og beslutning på mødet: 

Vi gennemgik og tilrettede den brugertilpassede udgave af Specifikationen, efter at den har været bearbejdet i undergruppen og rettet for formuleringer og sprog. 

Vi drøftede om der skal være billeder og illustrationer i dokumentet, hvilket forummet var enige om at der skal være; - gerne med genbrug af (tilrettede) tidligere 
anvendte billeder og illustrationer. Der skal dog være færre af de produktionsrettede meget tekniske billeder og illustrationer, da denne specifikation er rette imod 
anvendere og ikke af producenter/registranter, som må se efter disse i registreringsspecifikationen. Vi overvejede om vi skal udgive en (beta)udgave, uden billeder og 
illustrationer i første omgang. 

Vi drøftede hvor detaljeret den brugerrettede udgave skal være, og hvornår en tekst hører til i den brugertilpassede udgave og hvornår den hører til i registreringsspe-
cifikationen. Udgangspunktet er at den brugerrettede udgave skal være så let forståelig som mulig. 

Kurt rettede direkte i dokumentet. 

Vi aftalte at sende dokumentet ud til gennemsyn hos brugere/anvendere, for at få feedback. Vi sender den hver især ud i vores bagland, hvor vi finder det relevant. 

10:45 – 11:00 Pause 

Brugertilpasset udgave 
af Specifikationen - fort-
sat 

11:00 

50 min. 

  

Drøftelse og beslutning på mødet: 

Vi besluttede at fortsætte gennemgangen af den brugerrettede udgave af Specifikationen efter frokost. 

7. Nedlæggelse af attribut-
ten CVFadmnr 

11:50 

10 min. 

Drøftelse af nedlæggelse af Vejkode attributten CVFadmnr (Vej-
direktoratets ”Centrale Vej- og Stifortegnelse) ved Svend. 
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Emne Tid  Formål og fremlæggelse Metode 

Drøftelse og beslutning på mødet: 

Vi indstiller at attributten nedlægges, da den allerede eksisterer i vejadministrationssystemerne. Kurt indfører rettelsen. 

12:00 – 12:50 Frokost 

Brugertilpasset udgave 
af Specifikationen - fort-
sat 

12:50 

70 min. 

  

Drøftelse og beslutning på mødet: 

Vi gennemgik Bilag_6b_Opfølgning brugerrettet specifikation_Version 5. Kurt rettede direkte i dokumentet, og indfører rettelserne. 

14:00 – 14:15 Pause 

8. Ubehandlede forslag til 
specifikationsændringer 

14:15 

50 min. 

Gennemgang af ubehandlede forslag til specifikationsændrin-
ger der er tilkommet løbende, ved Brian og Kurt. 

Vi skal overveje, om vi skal gennemgå allerede trufne afgørelser 
igen, da nogle af ændringerne er ret gamle, og måske passer 
løsningen ikke længere. 

 

Drøftelse og beslutning på mødet: 

Vi gennemgik Bilag_8_Ændringsliste20240214, som skal indføres i 6.0.X (udkast til version 7.0) Vi startede på at gennemgå alle tidligere trufne afgørelser, da nogle af 
ændringerne er ret gamle, og måske passer løsningen ikke længere. 

Kurt rettede direkte i dokumentet, og indfører rettelserne. 

Brian taler med Jørgen Grum om, hvad vi gør omkring TekniskAnlægPunkt. Objekttypen er i første omgang besluttet nedlagt på baggrund af ”Tilstandsanalysen”, da 
der er tale om redundante data i BBR, men der ligger 2.923 TekniskAnlægPunkt objekter i databasen. Specifikationsforum vil opfordre til, at objekttypen ikke medta-
ges i den forstående datavask, og at kommuner med objekter af denne type i databasen kontaktes for at give dem tid til at trække data ud og evt. oprette disse tekni-
ske anlæg i BBR. 

Vi fortsætter på næste møde. Jens lægger det opdaterede dokument som bilag til næste møde. 

https://filkassen.statens-it.dk/u/138tZz9_LZHFfy12/7a3f1c59-fadf-4cef-8d53-3c4104e2732b?l
https://filkassen.statens-it.dk/u/-T4xYRE-MZXrPjFw/a969295e-e6c4-4fb7-9509-8583db2e34b2?l
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Emne Tid  Formål og fremlæggelse Metode 

9. Aktionsliste 15:05 

5 min. 

Dette punkt indeholder alle emner, der tidligere har været på 
dagsordenen, men som ikke er færdigbehandlede. 

Aktionslisten opdateres på hvert møde; punkter, som 
er færdigbehandlede, markeres på listen i referatet, 
og fjernes på næstkommende mødedagsorden. 

Emne Ansvarlig(e) person(er)   Datoer for tidligere behandling Status: Afsluttet eller Uafsluttet 

På mødet den 6/2-2024 blev det besluttet at definitionen af Hegn 
skal sendes i høring i forbindelse med Specifikation version 7.0. 

Alle 7/3-2023 

18/4-2023 

6/2-2024 

Uafsluttet 

Brugertilpasset udgave af Specifikationen Kurt 18/4 - 2023 

5/9 – 2023 

5/3 - 2024 

Uafsluttet 

Specifikation version 7.0.0 Alle Løbende behandling Uafsluttet 

10. Eventuelt 15:10 

10 min. 

  

Drøftelse og beslutning på mødet: 

Intet. 

11. Opsummering 15:20 

5 min. 

De vigtigste punkter, som bruges til nyhed på hjemmesiden. Jens lægger nyhed på hjemmesiden. 

Drøftelse og beslutning på mødet: 

Den brugerrettede udgave af specifikationen færdiggjort som tekstudgave, og udkommer sammen med version 6.0.2. 

Gennemgang af tidligere behandlede og nye ubehandlede forslag til specifikationsændringer. 
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Emne Tid  Formål og fremlæggelse Metode 

12. Næste møde 15:25 

5 min. 

Næste møde er planlagt og indkaldt som heldagsmøde i KL den 
9. april 2024. 

Da Brian er forhindret i at deltage i mødet den 14. maj, skal vi 
finde ny dato for dette møde. 

 

Drøftelse og beslutning på mødet: 

Vi aftalte at mødet tirsdag den 14. maj flyttes til torsdag den 23. maj. 

Opdateret kalenderinvitation er udsendt til forummet. 

 


